
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: 19. april 2023 

Tid: 19.00 – 21.00  

Sted: afd. Korskilde 

 

Tilstede: Trine Ulrik Aaby Toftlund, Tommy Schwartz, Karen Berner Skipper, Sine Stricker Jakobsen, , 

Charlotte Nielsen, Rikke Næstholdt, Malou Elling Christensen (elevråd Mogenstrup), Freja Holtze Henneberg 

Jensen (elevråd Mogenstrup), Cecilia Severin Edelskov (elevråd Mogenstrup), Søren Holm Christensen og 

Bo Hauge Laursen.  

 

Fraværende: 

Pernille Brenting, Hannah 6U (elevråd Korskilde) og Thor 5U (elevråd Korskilde), Heidi Nonbo, Camilla 

Nerup 

Referat: Søren Holm Christensen 

 

Dagsorden 

72. Godkendelse af dagsorden 

Referat:  

Godkendt 

 

73. Delegering af ansvaret for ”de 3 bullets” 

Referat: 

Tommy har ansvaret for ”de 3 bullets” 

 

74. Punkter til eventuelt 

Referat: 

- Førskole/SFO-normering  

 

75. Nyt fra elevrådet 

(10 min) 

Referat: 

Mogenstrup:   

- Der er ikke så meget nyt. Der er brugt meget tid og krudt på det netop afholdte Rynkyløb.  

- Lige nu handler det særligt om at organiserer valg til næste års elevråd – forventes afholdt i 

maj.  

 

Korskilde:  

- Ikke noget nyt  

 



 
76. Drøftelse og evaluering af Fladsåskolen afd. Mogenstrups deltagelse i Rynkeby-løbet 

(BHL/SHC – 10 min) 

Referat: 

- Elevrådet oplevede Rynkebyløbet som en stor  succes, hvor de så  glade børn alle steder.  

- Indskolings- og mellemtrinslærerne har evalueret dagen og der er stor ros til elevrådet for 

arrangementet og vil også rigtig gerne deltage næste år. 

- Det virkede rigtigt godt at løbet forgik tæt på skolen  

- Der blev indsamlet ca. kr. 25.000 til Rynkeby.  

- Skolebestyrelsen ser meget gerne at løbet også gennemføres i elevrådsregi næste år, samt at 

det også omfatter afd. Korskilde.   

 

77. Kort nyt 

(alle – 20 min) 

Referat:  

- Der har været afholdt ansættelsessamtaler til 3 ledige lærerstillinger – to på afd. Mogenstrup 

og en på afd. Korskilde. På Korskilde blev Flemming, som for tiden er ansat i barselvikariat, 

hermed fast ansat. Til indskolingen på afd. Mogenstrup blev Camilla, der er nyuddannet lærer, 

ansat. Mens den ledige stilling i udskolingen er gået i genopslag efter gennemført 4 samtaler 

med ansøgere. 

- Der er Børne og Unge topmøde den 15. november, hvor skolebestyrelserne bliver inviteret til at 

deltage. Program og tilmelding kommer senere  

- Der er intet nyt på 20.2 området. Vi ved ikke hvordan organisering skal være fremad. Tror ikke 

at det  får betydning for specialklasserne på Fladsåskolen.  

- SFO-tildelings model er blevet udskudt til senere på året,  vi planlægger med nuværende 

tildelings model  til SFO .   

  

78. Nyt fra formandsgruppen 

(Heidi – 10 min) 

Referat:  

Intet nyt  

 

79. Budgetstatus 

(SHC – 5 min) 

Referat:  

Vi har et forbrugsprocent  pr. 31.03 på  66,2 % på skolen. Forventningen til årsresultatet er at vi 

holder budgettet.  

 

80. Opfølgning på politisk beslutning vedr. ny styrelsesvedtægt 

(BHL – 5 min) 

Referat: 

Den ny styrelsesvedtægt er politisk  vedtaget, dog med forbehold vedr. skolernes navne, som BUU-

udvalget tager op senere. 

Generelt ligner den i store træk den styrelsesvedtægt, der hidtil har været gældende. Nogle af de 

nye ting i styrelsesvedtægten er :   



 
- Skolebestyrelsen kan selv godkende hvis der er nogen der ønsker at træde ud af 

skolebestyrelsen.   

- Skolebestyrelsen kan fremad selv vælge varigheden af valgperioderne.  

 

81. Orientering om Næstveds kommune, økonomiske udfordringer og eventuelle konsekvenser for 

bl.a. skoleområdet 

(BHL/SHC – 10 min) 

Referat: 

- Kommunen er blevet presset af at den ikke kan holde sig inden for rammerne af serviceaftalen 

gældende for Næstved Kommunes andel. Tilsvarende gør sig gældende for mange 

kommunerne i år. Selvom der ikke mangler penge i kommunekassen, må der ikke bruges mere 

end det aftalt beløb. Derfor skal der spares penge inden for kommunen i budgetår 2023. 

Politikerne er i gang med at se på et sparekatalog over alle område i kommunen. Hvad – eller 

om - der skal spares på skoleområdet vides ikke - dog er det besluttet af BUU at Edison-

projektet næste år  er sparet væk.  

 

82. Timefordelingsplan – godkendelse af revideret timefordelingsplan 2023-2024 

Ved bestyrelsesmødet d. 17. januar (pkt. 56) godkendte bestyrelsen den fremlagte 

timefordelingsplan. En timefordelingsplan der kørte i to spor ud fra at det ikke var politisk afklaret 

om de udvidede frihedsgrader i folkeskolen ville blive forlænget og dermed muligheden for at 

fastholde afkortning af skoledagen. Derfor indeholdt modellen to spor med og uden afkortning 

skoledagen. I mellemtiden er politisk vedtaget at frihedsgraderne videreføres og dermed kan vi 

fastholde den afkortede skoledag og kan fjerne det alternative spor, hvor det ikke var en mulighed.  

Derudover er ledelsen blevet opmærksom på at vejledende timetal er ændret lidt for 7., 8. og 9. 

klasser idet at antallet af idrætstimer ugentligt hæves fra 2 til 3 lektioner, samtidig med de 

lektioner ikke reduceres. Det betyder at vi må øge det samlede ugentlige timetal fra 32 til 33 

lektioner. I skoleåret 2024-2025 reduceres der i det vejledende timetal for 7. og 8. kl., men ikke for 

9. kl.  

Bilag til punktet: Timefordelingsplan 2023-2024 v2 (er tidligere fremsendt til jer i marts…) 

(BHL – 5 min)  

 

Referat:  

Godkendt  

 

83. Status for processen for dannelse af kommende skoleår 

(BHL/SHC – 5 min) 

Referat: 

- Begge afdelinger er stort set på plads i forhold til næste skoleåret. Dog kan den manglende 

ansættelse af ledig stilling på Mogenstrup ændre lidt.  

 

84. Drøftelse af og orientering om henvendelse fra lokalråd Tappernøje 

(BHL – 15 min) 

Referat:  

- Bo redegjorde for sagen omfattende et afslag på en families ønske om valg af matrikel, som 

desværre ikke kan i møde kommes inden for rammer af gældende rammer og regler 



 
(styrelsesvedtægt). Familien har inddraget Tappernøje Lokalråd, der har henvendt sig med 

klage over beslutningen. Klagen håndteres af CDS. Ligeledes har familien inddraget Sjællandske. 

 

85. Drøftelse af og beslutning om behov for afholdelse af suppleringsvalg til bestyrelsen 

- Mulig tids- og procesplan fremsendes op til mødet (bilag eftersendes) 

(BHL – 5 min)  

Referat: 

- Tidsplan godkendt.  

- Bo tjekker om der er brug for et suppleringsvalg inden næste skoleår.   

 

 

86. Eventuelt 

( – 5 min) 

Referat:  

- SFO normering i førskole 

Der er blevet stillet spørgsmål til om det kan være rigtigt at der ikke bliver flere ansatte i SFO når 

førskolebørnene starter. Det er ikke en dissideret normering til førskole/SFO men i stedet er der en 

tildelings model. Ud fra den arbejder personalet i års norm, der betyder at indtil førskolen starter 

har medarbejderne flere opgaver i undervisningsdelen. Når førskolen så starter flyttes resurserne 

fra undervisning til SFO/førskole.  

 

Oversigt over bestyrelsesmøder 2022-2023 
01/09  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 18-20 

12/10  mandag afd. Korskilde   kl. 19-21 

23/11  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

17/01  tirsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

02/03  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

19/04  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

06/06  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

16/06  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


